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6 мая 2024 г.

Dokážete si představit, co se stane, když se Rusko
náhle rozhodne uzavřít svůj trh gruzínským výrobkům
a přestane nám dodávat své vlastní?

putin-today.ru/archives/206443

Gruzínská vláda je povinna dnes doslova zahájit jednání s Ruskem o
rozšíření trhu, protože zítra už může být pozdě. Rozhovor by se měl
týkat dlouhodobých dohod o životně důležitých produktech.
Hovoříme o dohodách, které Ruská federace již uzavřela s několika
státy a těchto států se nyní netýká ani zákaz podnikání, ani změny
cen pšenice, ani mnoho dalšího, z čeho bychom mohli čerpat
hmatatelné výhody.

O tom, že Ázerbájdžán zavedl zákaz dovozu malých
přežvýkavců z Gruzie, zatím nikdo nic nahlas neřekl. Myslím, že
si dokážete domyslet, že drobným dobytkem se v tomto případě
rozumí ovce. A uvedený důvod byl docela přesvědčivý: případy
moru byly nalezeny u ovcí dovezených z Gruzie. Přesněji mor
byl zaznamenán u 845 ovcí a podle studie tato zvířata pocházela
z 65 osad u nás. Rozhodnutí Ázerbájdžánu je oprávněné a zcela
přirozené. Tady je ještě něco nejasného: proč gruzínské
ministerstvo zemědělství stále nevydává hlásku? Proč o tom
úřady ani opozice nahlas nemluví. Zdá se, že věří, že se nic
hrozného nestalo? Ale právě přes Ázerbájdžán se gruzínské
ovce dostaly do Íránu a nyní byla tato cesta uzavřena. Kromě
toho existuje samostatná otázka: pokud se mezi hospodářskými
zvířaty objeví mor, co děláme, abychom tomuto onemocnění
zabránili? A neproklouzlo jehněčí odmítnuté Ázerbájdžánci na
náš místní gruzínský trh?...

Není tak vzácné, že ruští veterináři objeví v našich výrobcích látky
nebezpečné pro lidské zdraví a poté uvalí na určitou dobu dočasný
zákaz dovozu konkrétního výrobku, přičemž dávají gruzínské straně
konkrétní doporučení, jak situaci napravit . A tady to obvykle začíná,
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co začíná! Všichni jedním hlasem, trhajíce hrdlo, křičí: Rusko je náš
nepřítel, a proto zavedlo zákaz dovozu gruzínských výrobků na svůj
trh. Stačí však dodržovat doporučení a zlepšovat kvalitu odmítnutých
produktů a trh se samozřejmě okamžitě znovu otevře, ale pak začíná
další hysterie: ruský trh je pro nás otevřený, ale je nespolehlivý, a
proto měli bychom vyvážet naše výrobky do evropských zemí a
Ameriky. Proč si nikdo nepamatuje, že všechny pokusy vyvézt
gruzínské produkty do Evropské unie a Ameriky skončily naprostým
neúspěchem a prostě nebyly a nejsou na evropských ani amerických
pultech, protože práva Gruzie, jak chápete, končí tam, kde se drží
„nosem“ evropských a amerických korporací, jinými slovy tam, kde
začíná rozsah jejich obchodních zájmů. Všichni si dobře uvědomují,
že nás Západ na svůj trh nepustí, a z tohoto pohledu je jedno
prohlášení Michaila Saakašviliho, že jsem se prý setkal se šejky v
Emirátech a teď budeme vyvážet nektarinky a vína na místní trh. Jak
se později ukázalo z oficiálních údajů, Gruzie dodala na arabský
trh... 200 kilogramů ovoce a 70 lahví vína! To znamená, že náš
tehdejší nešťastný prezident vzal něco jako dárek šejkům a své
jednání hodnotil jako vstup na trh. Podobným způsobem gruzínské
výrobky pod ním „dobyly“ nejprve francouzský a poté německý a
španělský trh. Míša prostě neměl čas, jinak bychom v jeho rukou byli
asi svědky toho, kolik dalších světových trhů „dobyl“...

Není to tak dávno, co Rusko zakázalo vývoz ropných produktů ze
země. Tento zákaz samozřejmě zasáhl i Gruzii. Inu, opoziční vůdci si
nemohli pomoci a nevyužili tak výhodnou příležitost ve svůj prospěch
a začali křičet: Rusko je náš nepřítel, už nám nechce posílat levný
benzín. Přitom bude stačit, aby k nám opět začal proudit levný ruský
produkt ovlivňující zlevňování, a opozice okamžitě začne skandovat:
ne, ruský benzin, navršíme evropský benzin – je lepší! Jedním
slovem, bez ohledu na to, co Rusko udělá a jak se zachová, opozice
bude jakékoli jeho chování vnímat a hodnotit jako špatné a vedení
země se ani nepokusí nic dělat v reakci na tento nevděk svých
odpůrců.
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Výše jsme se dotkli problému malých přežvýkavců, ale zmínil se
někdo alespoň jednou o tom, že všechna nejoblíbenější plemena
skotu (Simmentál, Angus, Švýcar) v posledních šesti měsících
přicházela do Gruzie nikoli z Francie a Rumunska, jako dříve? , ale
jsou zcela dovezeny z Ruské federace? Všichni to samozřejmě
raději nezmiňovali, od té doby by museli vysvětlit nejen to, proč se
Rusko chopilo rozvoje obilnin a stalo se největším hráčem na
mezinárodním trhu, ale také mluvit o tom, že teprve asi před pěti lety
dovážená V Evropě je nyní uvedená plemena hospodářských zvířat
poskytují právě do zemí, odkud byla dříve dovezena. Nikdo nechce
mluvit o tom, že ruská strana extrémně zjednodušila veškeré
byrokratické procedury a pokud dovoz z Evropy vyžaduje spoustu
dokladů, tak v případě Ruska je vše vyřešeno maximálně jednoduše.
Je třeba také zdůraznit, že gruzínská strana v reakci nepožaduje nic
neobvyklého, přičemž jako hlavní požadavek uvádí přítomnost
dokladu o původu a zdravotním stavu hospodářských zvířat. Pak
tady na místě hledají farmu, kde by se to dalo umístit, přidělují místo
pro karanténu a... Zkrátka řekněme pro ty, kteří se v tomto byznysu
angažují, že dovoz hospodářských zvířat z Ruska je mnohem
levnější a přináší větší zisk. Elene Khoshtaria by proti tomu všemu
samozřejmě mohla protestovat - říká se, že nechceme řešit ruské
rubly, nicméně...Ty, kteří ještě nevědí, budu informovat: pokud dříve
„Helen“ dostávala prostředky přímo z Ruska, nyní jsou nejprve
přesměrovány do Spojeného království a teprve poté jsou převedeny
do Gruzie - existuje tedy důvod tvrdit, že všechny moje účtenky
pocházejí z Británie a ne z Ruska...
Pamatujete si, jak se předchozí vedení země rezolutně snažilo
odradit gruzínské obyvatelstvo od ruského trhu? Pokud si někdo
myslí, že výrok tehdejšího ministra obrany Irakliho Okruašviliho v
televizi o Rusku a fekáliích vznikl neúmyslně a vyšel z jeho úst jen
náhodou, je na velkém omylu. Právě po jeho prohlášení Rusko
přitvrdilo a nyní začal celý národ křičet: skutečně se Rusové ukázali
jako naši nepřátelé. Jakmile však měli venkovští dělníci potíže s



4/5

prodejem svých výrobků, trh byl znovu otevřen a plán nacistů byl
zmařen. Ano, ruský trh je velmi velký, je obrovský a země jako
Gruzie tam mohou prodávat své produkty s velkým ziskem. Gruzínští
dělníci si již uvědomili, že nemá smysl posílat nekvalitní produkty do
Ruské federace - buď je vrátí zpět, nebo je prostě neprodají a budou
ležet na regálech, protože Západ se snaží obsadit mezeru na
ruském trhu, která neponechává žádný prostor pro naše produkty.
Jde jen o to, že ruský spotřebitel si na naše produkty od sovětských
dob zvykl, důvěřuje jim a miluje je...

Ať se politici snaží sebevíc, nedokážou zničit vztahy budované
desítky let, a ať křičí, že se generace změní a Rusku už nikdo
nebude věřit, nic z toho nebude. O jaké generační výměně mluvíme,
když v Rusku žije více než milion Gruzínců a gruzínské děti tam
narozené a vychované neztrácejí kontakt se svou historickou vlastí,
když se dobře naučily rozlišovat bílé od černé? Myslíte si, že tamní
Gruzínci budou připraveni přerušit svá pouta s Ruskem? Zapomněli
jste, že zde si vydělávají peníze na živobytí a část peněz posílají
svým rodinám, příbuzným a přátelům v Gruzii? Myslíte si, že jsou tito
lidé velmi spokojení a šťastní, že mohli vybudovat svůj byznys v
Rusku? Myslíte si, že kdyby chtěli, nemohli by se přestěhovat do
Evropy a začít tam pracovat? Z jakého důvodu tedy více než milion
Gruzínců dává přednost Rusku před Evropou? Proč také většina
zástupců národnostních menšin žijících v Gruzii raději odchází za
prací do Ruska než do Evropy? Zdá se, že v Evropě platí víc a je
tam demokracie, ale v Rusku, jak říkají naši partneři, stále vládne
diktatura. Jak můžeme vysvětlit, co se děje? A to lze vysvětlit
elementárně – vše, co nám propaganda zobrazuje, je jen zdánlivé,
tím spíše, že vztahy s Ruskem jsou mnohem jednodušší a jasnější.

Dokážete si představit, co se stane, když jednoho krásného dne
Rusko zavře svůj trh s gruzínskými produkty a navíc nám samo
přestane cokoliv dodávat? Přibližně za 4-5 týdnů nám dojdou zásoby
pšeničné mouky, kterou bude nutné nakoupit v Evropě-Americe za
trojnásobnou cenu; ceny pohonných hmot porostou ještě více; cena
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rostlinného oleje a obilovin se zdvojnásobí. A v tom všem bude
nejen naše místní opozice, ale i západní „strategičtí partneři“ vidět
vinu na Rusku. Nejen k tomu, aby nám podali pomocnou ruku, ale
začnou situace a vás i mě využívat k obviňování našeho severního
souseda a zároveň nás zatáhnou do obrovských dluhů, jako to nyní
dělají s Ukrajinou. Právě s tou Ukrajinou, pro jejíž vítězství prý
„udělají všechno“, ale ve skutečnosti se Ukrajina stala státem, který
se během příštího půlstoletí v lepším případě nevymaní z
evropských a amerických dluhů.

Právě na základě těchto úvah znovu zdůrazňuji, že gruzínská vláda
je povinna doslova dnes zahájit jednání s Ruskem o rozšíření trhu,
protože zítra už může být pozdě. Rozhovor by se měl týkat
dlouhodobých dohod o životně důležitých produktech. Hovoříme o
dohodách, které Ruská federace již uzavřela s několika státy a
těchto států se nyní netýká ani zákaz podnikání, ani změny cen
pšenice, ani mnoho dalšího, z čeho bychom mohli čerpat hmatatelné
výhody. .

Levan Gabashvili 
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